
Referat for arkivudvalget den 7. februar 2024, Dokk1, lokale m2-8. 
  
Til stede: Jørn Christiansen, Kirsten Williams, Krista Franck, Peter Poulsen, Susanne Gilling, Søren 
Bitsch Christensen, Conny Stallkneckt, Mikkel Randlev Møller (referat). 
Afbud: Jytte Bjerg. 
  
1. Meddelelser 
a. Arkiverne i Syd har afholdt valg den 22. januar 2024 til arkivudvalget. Der var genvalg til Kirsten 
Williams Beder-Malling Egnsarkiv og til suppleant Krista Franck Højbjerg-Holme Lokalhistoriske arkiv. 
  
2. Ny administrativ praksis for lokalarkiver. 
Beskrevet i bilag. Orientering ved Susanne Gilling. Indkøbsvejledningen bliver genudsendt med 
invitationen til årsmødet. 
  
3. Bygningernes overgang til Teknik og Miljø 
                             Beskrevet i bilag. Orientering ved Susanne Gilling. 
  
4. Årsmødet 20.3 kl. 16.30 -til 21 (Mikkel), herunder foredragsholder om Kunstig Intelligens (Søren og 
Susanne) 
                          Forberedelserne er i god gænge. Detaljer blev drøftet og lagt tilrette af arkivudvalget. 
Kirsten Williams indsamler materiale fra arkiverne til årsberetningen. 
Foredrag om kunstig intelligens. 
  
5. Regnskab 2023 
Enkelte arkiver har beløb stående på deres konti, hvis størrelse overstiger den årlige bevilling. Arkiver 
hvis opsparing overstiger størrelsen på bevillingen ved årsregnskabet modtager ikke bevillingen. Dette 
er en tidligere beslutning ved arkivudvalget. 
Enkelte arkiver har allerede næsten opbrugt deres bevilling for 2024. 
Der er til stadighed mulighed for at ansøge arkivudvalget om midler til ekstraordinære udgifter. 
  
6. Lokaler Skødstrup Sogns Egnsarkiv 
                             Der er et møde på vej mellem Kultur og Borgerservice, Sundhed og Omsorg samt Teknik 
og Miljø. Vi afventer. 
  
7. Oplysninger om nedrivninger og arkivernes brug heraf 
                          Der findes en aftale om samarbejde med den Gamle By. Herunder modtager arkiverne 
lister over bygninger, hvortil der af ejerne er søgt om tilladelse til nedrivning. 
Samarbejdsaftalen med Den Gamle By siger, at materialet (listerne) fra Den Gamle By ikke er til 
udlevering fra arkiverne. 
Listerne er alene til brug for arkivets planlægning af fotografering/dokumentation af disse bygninger. 
Listerne udleveres således ikke til tredjepart. 
Der orienteres herom på årsmødet. 
  
8. Sabro-Fårup Lokalhistoriske Samling 
                          Sabro-Fårup Lokalhistoriske Samling: Arkivlederen har meldt, at vedkommende går af. 
Arkivudvalget takker enstemmigt arkivlederen for en enorm og flot indsats i mere end 40 år. 
                          Der står ikke umiddelbart en ”arvtager” parat til at overtage ledelsen af arkivet. 
Arkivudvalget lægger vægt på, at hjemmesiden osv. overdrages, således at de kan videreføres. 
  
9. Nyt fra Stadsarkivet 



                          Der er gang i digitaliseringen ved FamilySearch. Interessante arkivalier bliver digitaliseret. 
                          Aarhus Kommunes Bibliotekers hjemmeside (aakb.dk) bliver opdateret og moderniseret. 
Referater fra arkivudvalget vil blive liggende på hjemmesiden fem år tilbage i tiden. 
  
10. Udvalgets repræsentation i Århus Byhistoriske fond 
                          Der er ikke nyheder om denne sag. Der følges op på næste møde. 
  
11. Eventuelt 
Næste møde: 4. juni 2024, kl. 14.00-15.30, Dokk1, lokale M2-8. 
Det overvejes om næste årsmøde (2025) skal indeholde foredrag ved Slægtsforskernes Bibliotek. 
Der var et stort arrangement i Harlev med mange deltagere om Harlevs historie i anledning af de nye 
udviklingsplaner for området øst for Harlev. 
  
  
  
  
  
 

http://aakb.dk/

